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V áž ení  č te náři ,  

 

V  to mto  č í s le  nal e zn et e dv ě  

no v é rub ri ky .  V  T éma tu mě -

sí ce s e  b ude me t en to krá t  

zab ý v a t  p ří ro do u N ev e k lo v -

ska .  D ru ho u r ub ri ku pí š e  

reda k to r ka Andr ea P i t e lko -

v á  a  v ěn uj e se  v  ní  s tav b ám  

N ev e k lo v sk a,  k t er é jso u  ar-

chi te k to ni c ky  za jí mav é.   

Uv ni t ř  č í s la  na l ez ne t e t ak é  

ro z ho v o r se  t ř emi  žá ky n ěmi  

7 .  t ř í d  ZŠ  J .  Kub e lí ka  N ev e -

klo v ,  k te r é ú sp ěšn ě r e pre -

ze nto v a ly  naš e mě sto  v  

kra js k ém ko l e  0 lo rb a lo v é ho  

tur naj e ( v i z  fo to  měsí ce) .  

P o kud j st e  fano u š ky  ne b o  i  

akti v ní mi  h ráči  nev e k lo v -

sk é ho  fo tb a lu ,  pa k ry ch l e  

o to čt e na po s led ní  st r anu,  

kde  na le zn e te  ko m pl et ní  

pře h l ed  t er mí nů jarní  č ásti  

so ut ě že .   

Uži jt e  s i  ja ro  plný mi  do uš-

ky ,  pro jd ě te s e  v en ku  na 

slu ní čk u —tř eb a b ude te mí t  

št ěs tí  a  uv i dí te  p e tr k l í če,  

sně ž en ky ,  n eb o  ko či čky .  

Mát e - l i  ně ja ké p ě kn é f o to -

gra 0i e  s  ja rní  t ema ti ko u,  

po šl et e  ná m je  do  r eda k ce a  

ty  ne j zda ři l ej ší  o dm ění me.  

            Jana Mu ží ko v á  

BŘEZEN-DUBEN 2015 

FOTO	MĚSÍCE	
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Zateplování objektů v plném proudu 
 
(jmu) Na veřejném zasedání Zastupitelstva města seznámil ma-
nažer projektu pan Ladislav Trumpich zastupitele i občany v 
hledišti s probíhajícími zatepleními celkem pěti budov v Neve-
klově. Ve výběrovém řízení byli vybráni zhotovitelé, staveniště 
již byla předána a v současnosti mohou občané vidět každým 
dnem změny na budovách, které se zateplují. Ke snížení energe-
tické náročnosti dojde na Domově mládeže ve Školní ulici, dále 
v Sokolovně, Domu s pečovatelskou službou a neveklovské hasi-
čárně. Tato akce je podpořena Státním fondem životního prostře-
dí a dokončení je plánováno na červen tohoto roku. 
 

Foto: Doslova přes noc vyrostlo začátkem března lešení na Domově 
mládeže. Jmu 

 
Rekonstrukce chodníku Neveklov—Tloskov 
(jmu) Zastupitelé dali zelenou rekonstrukci chodníku vedoucímu ulicí Pražská až k Tloskovu—jedná se o první plá-
novanou etapu rekonstrukce, přičemž rozpočtové náklady dle Informace o investiční činnosti města pro rok 2015 se 
mohou vyšplhat k cca 7 milionům korun českých. Město se však pokusí získat na tuto akci grant Státního fondu do-
pravní infrastruktury. 
 
Rekonstrukce sportovně—kulturního areálu v parku 
(jmu) Zastupitelstvo rozhodlo ve věci rekonstrukce areálu parku—po přednesení návrhu vedoucí kulturní komise J. 
Mužíkové na pracovním zasedání i na zasedání veřejném jednomyslně podpořili tento návrh. Rekonstrukce bude za-
hrnovat obnovu volejbalového hřiště, zbudování hřiště na pétangue, vyrovnání pingpongového stolu, zbudování  dět-
ského hřiště, obnovení přístupu ke kabinám a k fotbalovému hřišti, obnovení oplocení. Celý návrh je nyní zaslán k 
vyjádření památkovému ústavu, který musí dát své kladné vyjádření před započetím akce. 

Farmářské trhy 2015 
 
(jmu) Pořadatelé farmářských trhů plánují zahájení trhů na druhou květnovou 
sobotu, tedy v čase tradiční neveklovské pouti.  
V sobotu 9. května se dopoledne můžete těšit od 8:00 do 12:00 na tradiční pro-
dejce kvalitních produktů. 
 
Neveklovská hvězdička odložena 
(jmu) Pořadatelé tradiční talentové soutěže Neveklovská hvězdička vzhledem 
k chřipkové epidemii odložili soutěž na dubnový termín tohoto roku. Všem 
účastníkům se omlouváme a doufáme, že nám zachovají přízeň a že více času 
na přípravu zužitkují na kvalitní přípravu svého vystoupení. Prosím sledujte 
webové stránky města pro aktuální termín soutěže. 
 
Co takhle do kina Neveklov? 

Kino na druhou polovinu března připravuje následující program: 

17.03. od 09:00 POHÁDKY PRO NEJMENŠÍ Promítání pro MŠ a pro ostatní 
maminky s dětmi - vstupné 30Kč 

20.03. od 20:00 RALUCA ČR – 80 minut – nevhodný mládeži do 15let - 
vstupné 50 Kč Soukromému detektivovi se do života připlete svůdná Raluca. 
Je to náhoda, osud, nebo na něj někdo nastražil past? Český erotický krimi 
thriller. 

27.03. od 20:00 LOVE SONG USA – 104 minut – mládeži přístupný – vstup-
né 50 Kč Z náhodného setkání dvou mladých lidí se začne rodit hudba, která 
možná nedobyje svět, ale rozhodně si získá srdce všech… romantická hudební 
komedie. 
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USNESENÍ č. 2 

z veřejného zasedání Zastupitelstva města Neveklov konaného dne 4. března 2015 

1. Zastupitelstvo města bere na vědomí kontrolu usnesení; 

2. Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnosti za uplynulé období přednesenou starostou města Ing. J. Sla-
bým; 

3. Zastupitelstvo města bere na vědomí přehled investičních akcí – zateplení 5 budov přednesenou L. Trumpichem; 

4. Zastupitelstvo města schvaluje rozšíření sítě veřejného osvětlení v obci Nebřich v I. etapě za 220.000,- Kč bez 
DPH; 

5. Zastupitelstvo města schvaluje rekonstrukci chodníku Neveklov – Tloskov I. etapa nejvýhodnější nabídce se získá-
ním grantu Státního fondu dopravní infrastruktury; 

6. Zastupitelstvo města schvaluje projekt Evropa pro občany, spolupráce Slovensko – Sklené Teplice partnerství měst 
s podporou EU; 

7. Zastupitelstvo města schvaluje přijetí dotace na infrastrukturu IS Sýkorec ve výši 50.000,- Kč na jednu zainvestova-
nou parcelu (I. etapa – 30 parcel); 

8. Zastupitelstvo města schvaluje vybudování přístavby MŠ v areálu současné MŠ v objemu cca 5 mil. Kč dle předlo-
ženého návrhu nejvýhodnější nabídce a pokusit se o získání grantu ze Stř. fondu měst a obcí; 

9. Zastupitelstvo města schvaluje záměr rekonstrukce polních cest Přibyšice – Kraví důl a Šibinka, zadat PD a pokusit 
se o získání grantu z obnovy alejí; 

10. Zastupitelstvo města schvaluje rekonstrukci sportovně-kulturního areálu park Tloskov dle návrhu kulturní a spor-
tovní komise, zhotovitel s nejlepší nabídkou ve výši 1,4 mil. Kč + DPH, návrh bude konzultován s památkovým ústa-
vem; 

11. Zastupitelstvo města revokuje své usnesení č. 1/2014 a schvaluje částku za odkup pozemku p.č. 2984/6 v k.ú. Mlé-
kovice za částku 50,- Kč/m2; 

12. Zastupitelstvo města schvaluje vypořádání pozemku p.č. 222/2 v k.ú. Bělice v osadě Kelce podle GP za cenu 25,- 
Kč/m2 od p. J. Českého, Hrubínova 157, Netvořice; 

13. Zastupitelstvo města schvaluje záměr prodat část pozemku p.č. 2912 v k.ú. Zádolí manželům Fliegerovým, Neva-
nova 1061/36 Praha 6 za cenu 50,- Kč/m2; 

14. Zastupitelstvo města opravuje své usnesení č. 1/2014 v bodě 7 rekonstrukce bytů v čp. 83 – částky jsou včetně 
DPH; 

15. Zastupitelstvo města souhlasí s realizací Strategie komunitně vedeného místního rozvoje území Místní akční sku-
piny Posázaví na období 2014 – 2020 na svém správním území; 

16. Zastupitelstvo města schvaluje záměr nezbytných oprav prostoru na Radnici čp. 64 – zdivo, armatury, el., voda, 
odpady a pověřuje radu zpracováním PD. 

V Neveklově 5.3.2015       Návrhová komise:  Mgr. Jana Mužíková v.r. 

            Mgr. Jana Sajdlová v.r. 

            Václav Fialka v.r. 

Za správnost vyhotovení: 

Hana Vitejčková 

tajemnice úřadu 
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Karel Šebek – občan, skaut, otec, politik, kamarád 

V pátek 6. února se Neveklov naposledy rozloučil se svým občanem Karlem Šebkem. A nejen Neveklov, účast na 
smutečním obřadu byla obrovská, takovou snad v Neveklově nikdo nepamatuje. A není divu, Karel Šebek byl obec-
ně velmi známou a oblíbenou osobností. Dovoluji si na něj krátce vzpomenout, neboť od jisté nedávné doby jsme 
byli ve velmi těsném kontaktu. 

Narodil se 11. října 1951 v Neveklově, kde také navštěvoval základní devítiletou školu, po jejímž absolvování vy-
studoval Střední průmyslovou školu elektrotechnickou v Kutné Hoře. Základní vojenskou službou prošel v roce 
1973 a poté pracoval v různých zaměstnáních: jako mechanik Telekomunikačních montáží Praha (1973-1975), pro-
jektant Středočeských vodovodů a kanalizací (1975-1989), technik ve Fakultní nemocnici Motol (1989-2000). V 
devadesátých letech byl také podnikatelem, majitelem obchodu s potravinami v Neveklově. 

Po roce 1989, kdy se stal zakladatelem Občanského fóra v Neveklově a později také spoluzakladatelem benešovské 
ODS, se angažoval v nejrůznějších úrovních politiky – nejprve jako neveklovský zastupitel, později jako funkcionář 
ODS, starosta města Neveklova (2000-2010) a posléze jako neveklovský místostarosta (2010-2014). Jeho politická 
kariéra byla završena nejprve v zastupitelstvu Středočeského kraje (2004-2008), kde působil jako člen Výboru pro 
výchovu, vzdělání a zaměstnanost, a poté v Senátu Parlamentu České republiky (2006-2012). 

Karel Šebek si jako své základní volební heslo vytkl dvě slova: odpovědně a slušně. Toto heslo však nebylo pou-
hým klišé, pouhou politickou sentencí, nýbrž programem celého Karlova konání, nejen v politice, ale i v životě. Jak 
napsal na svých webových stránkách, jedním z jeho základních cílů byl harmonický rozvoj společnosti jako nejvyšší 
životní hodnota, tedy ne honba za hmotnými statky, které samy o sobě rozhodně člověku nepřinesou štěstí. Politika 
nebyla pro Karla Šebka nikdy zdrojem moci či zisku, ba právě naopak, jako služba svým (a nejen svým) voličům. 

Karlovi byly vlastní demokratické tradice českého státu, byl obdivovatelem velkých osobností českých dějin v čele 
s T. G. Masarykem, byl také velkým patriotem – českým patriotem, ale zejména tím neveklovským. Když jsme spo-
lu trávili debaty nad českou historií, ať už tou starší nebo tou moderní, vždy mě udivoval nebývale silným a jasným 
názorem. Historie koneckonců byla jedno z prvních témat, nad nímž jsme se spolu sešli. Bylo to v roce 2005, kdy v 
celé republice začínaly snahy o návrat starších titulů město případně městys historickým sídlům. Tehdy jsem měl 
telefonát do práce, na druhé straně se ozval hlas neveklovského starosty se žádostí, že by potřeboval podklady k 
navrácení titulu město právě Neveklovu. Na můj dotaz, kdy že je třeba podklady dodat, odpověděl, že nejpozději do 
čtyř hodin, protože zasedá rada města, která to má projednat. Na hodinách bylo právě poledne. Podklady jsme však 
stihli připravit a nad jejich precizováním spolu strávili později celý večer a podstatnou část noci na tehdy ještě obec-
ním úřadě v Neveklově. 

Ne že bych pana Šebka neznal dříve. Koneckonců, myslím, že ho musel znát celý Neveklov. Setkávali jsme se spolu 
na akcích Sokola, jehož byl dlouholetým členem a v minulosti také vedoucím turistického oddílu. Scházeli jsme se 
ale zejména na akcích skautského oddílu, jehož byl Karel velkým příznivcem, mecenášem a mentorem, ačkoliv v 
devadesátých letech se členem oddílu nikdy nestal. Často však vzpomínal na krátkou epizodu obnoveného neveklo-
vského oddílu v letech 19638/1969. Dalším spolkem, který byl Karlovi blízký a jehož členem se stal, je Sbor dobro-
volných hasičů v Neveklově. Byl dlouholetým příznivcem všech SDH na celém Neveklovsku, ale v Neveklově měl 
podíl na zřízení poloprofesionální zásahové jednotky, která funguje (a dobře funguje) od roku 2002. Všechny neve-
klovské, ale i okolní spolky, však našly v Karlovi velkého přívržence, podporovatele a mecenáše. 

Když se Karel stal v roce 2006 senátorem Parlamentu ČR, vzpomínám si na jednu historku, jak vážně a zodpovědně 
bral svojí práci. Seděli jsme po některém zasedání zastupitelstva v restauračním zařízení Na Radnici, když mě Karel 
požádal, jestli bych s ním nemohl jít na obecní úřad a pomoci mu s jednou drobností. Na úřadě mi pak předložil 
svoje připomínky k jednacímu řádu Senátu, který měl nastudovaný do nejmenších podrobností, ačkoliv se jedná o 
zákon se 150 paragrafy. Několik hodin jsme se bavili tím, že Karel mi připomínky diktoval a já jsem mu je přepiso-
val, a když jsme nad ránem úřad opouštěli, zamířil jsem já do postele a Karel kamsi na Moravu, kde měl senátní 
povinnosti. 

Zodpovědný výkon funkce senátora a starosty (později místostarosty) Neveklova měl však jednu stinnou stránku, 
alespoň pro mě. Potkávali jsme se stále méně, i když v maximální možné míře. Karlova kreativní duše vymyslela 
další možnost setkávání: noční koupání ve Vltavě. Nezapomenutelné okamžiky, kdy jsme probírali v ledové vodě 
pod živohošťským mostem nejnovější události, drkotajíc při tom zuby a přesvědčujíc jeden druhého, že je to skvělé. 
Já jsem však nikdy nedosáhl té virtuozity, abych se koupal opravdu do zámrazu (koneckonců, jednu fotografii z 
takřka zimního koupání s Ondrou Dvořákem použil Karel jako svoje oficiální PF). 

Byla řeč o kreativní duši. Karel byl velmi zdatným a kvalitním fotografem – jeho fotografická brašna k němu patřila 
stejně jako odznáček skautského senátního oddílu na klopě jeho saka. Již v polovině 60. let fotil v rámci neveklov-
ského školního fotografického kroužku, později už sám. Byl také básníkem, epigramatikem. Jeho trefné rýmované 
glosy o všem možném zaujaly nejednoho z jeho přátel. 
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Vždycky jsem na Karlovi obdivoval, jak odolával všem svodům pocitů nadřazenosti a dokázal se bavit jak s lidmi z 
nejvyšší politické sféry, tak se svými voliči, občany, bavit se s nimi zcela rovnocenně. Jednou z jednání rady odešel 
proto, aby jedné paní z ulice opravil televizi – byl přece vyučeným elektrotechnikem. To, že vzešel z komunální 
politiky a z našeho regionu, nezapomněl využít při dvou velmi důležitých akcích v Senátu: jednak ve spolupráci s 
panem Václavem Šmerákem zorganizoval velkolepou vzpomínkovou akci na vystěhování Neveklovska, jednak 
dokázal v Senátu zorganizovat seminář o chystané reformě státní správy. Tato reforma, prozatím dokončená pouze 
zčásti a na papíře, klade na veškeré obce, a zejména obce jako je právě Neveklov, obrovskou administrativní zátěž, 
aniž by jim poskytla adekvátní personální náhradu a také jim zrušením některých úřadů (matriky, stavební úřady) 
velmi ztěžuje normální fungování v rámci všeobjímajícího velkohubého boje proti korupci. Toto bylo jedním ze 
zásadních témat posledních měsíců Karlova senátorského mandátu. 

Do záhlaví své poslední volební kampaně do Poslanecké sněmovny si Karel dal svou charakteristiku: Karel Šebek – 
občan, skaut, otec, politik. Tedy politik až na posledním místě. A všechny tři další pojmy charakterizují jeho myš-
lenkový svět. Byl skvělým manželem otcem, který vychoval čtyři děti, platné neveklovské občany. Do jeho širší 
rodiny však patřili všichni občané Neveklova, ne politickou rétorikou voliči, ale prostě a jednoduše občané. Pro ně 
byl ochoten se doslova rozdat. Ačkoliv si ozkoušel i velkou politiku se všemi svými neduhy, jsem přesvědčen o tom, 
že nakonec nejspolehlivějšího „koaličního“ partnera nalezl ve svém dlouholetém souputníkovi neveklovskou politi-
kou, v panu Janovi Slabém, byť se ne všem shodli. Ve vedení neveklovské radnice dokázal během necelých patnácti 
let vytvořit stabilní fungující prostředí a podílet se na jeho udržení. 

Po Karlovi Šebkovi v Neveklově zůstane mnohé, každou chvíli si na něj jistě nejen já vzpomenu. Byl člověk charak-
terní, slušný, vstřícný. Tento krátký medailonek jistě nemůže vystihnout všechny jeho kvality. Každopádně velkou 
pravdou zůstává, že nám – a nejen nám - v Neveklově bude chybět. 

Za svou celoživotní práci byl Karel Šebek v roce 2015 in memoriam navržen na prestižní ocenění Blanický rytíř. 

Svou pozemskou pouť Karel dokonal dne 29. ledna letošního roku po dlouhé těžké nemoci, v níž mu byla velkou a 
obdivuhodnou oporou celá jeho rodina. A troufám si říct, že s jeho rodinou i celá širší rodina, občané Neveklova. 

Karle, budiž čest Tvé památce. 

Michal Sejk 

Naše téma:  
Příroda Neveklovska 
 
Motto: „Člověk musí živit i svou duši, 
nemá-li zhrubnout a vzdát se toho, co 
jej činí skutečně člověkem.“  
Eliška Horelová 
 
(red) Není divu, že na Neveklovsku 
žilo a žije tolik umělců a spisovatelů, 
natáčejí se filmy s přírodní scenérií 
českého venkova. Vzpomeňme napří-
klad na Josefa Suka, výše citovanou 
Elišku Horelovou, rodinu Kubelíků, 
Jana Heřmana...z filmových pokladů 
na Kytici, Vesničku mou, středisko-
vou nebo Václava...Naše nádherná 
krajina byla, je, a doufejme i bude 
inspirací pro mnohé obdivovatele 
tohoto malebného koutu, nezasažené-
ho žádným devastujícím průmyslem.  
 
Nejvyšší dominantou,  která se tyčí pár kilometrů severovýchodně od Neveklova, je Neštětická hora dosahující výše 
536m.n.m. Podle pověsti by měla být v lesích pod Neštětickou horou malá a zarostlá studánka, které se přezdívalo 
Zlatá. Z vrbových proutků u studánky pak pletli pasáčci košíky z ryzího zlata. Dne 18. srpna 1927 na vrcholu hory 
byla za účasti asi dvaceti tisíc lidí otevřená rozhledna, která byla věnována památce selského povstání z roku 1627. Z 
důvodu nevyjasněných majetkových poměrů zůstává rozhledna stále ve stavu jako před téměř sto lety, přesto je hora 
stále navštěvovanou turistickou dominantou. 
 
Na Neveklovsku působí řada spolků, které jsou aktivně propojeny s přírodou.  Funguje zde 10. skautský oddíl Neve-
klov, spolek Nevenia, který si klade za cíl  např. výsadbu stromů či tvorbu naučných stezek. Dále máme 
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několik mysliveckých sdružení, aktivní je spolek včelařů, 
který v současnosti čítá kolem padesáti členů. „Včelařina 
je především o aktivním odpočinku v přírodě, o klidu,“ 
řekl ZN Přemek Petrák, včelař a zároveň nákazový refe-
rent. Protože se v jarních měsících pan Petrák chystá na 
přednášku pro žáky místní základní školy, slíbili jsme si, 
že se k tématu včelařství určitě vrátíme podrobněji. Velice 
aktivní na poli environmentální výchovy jsou starosta 
města ing. Jan Slabý a pan PhDr. Pavel Sýkora. Oba dva 
aktivně spolupracují s místní základní školou. „Přírodu 
jsme nezdědili po svých předcích, ale máme ji propůjče-
nou od generací příštích,“ řekl ZN starosta města. Podle 
pana Sýkory je největším 
problémem současné 
přírody neukázněnost lidí 
v ní, především majitelů 
motorek a čtyřkolek, 
kteří se prohánějí nejen 
po cestách, ale i po po-
lích a lesích. „V nadchá-
zejícím období je taková 
činnost nejnebezpečnější, 
protože tito lidé nejvíce 
ruší klid přírody v době 
hnízdění, později vyvá-
dění mláďat. Velmi to 
zatěžuje přírodu, která je  
mimo jiné ohrožována 
současným stylem hospo-
daření, na mysli mám 
především pěstování řepky a kukuřice,“ dodal závěrem. 

Neukázněnost návštěvníků lesa komentoval také lesní 
hospodář pan Vojtěch Poslušný, který působí v lesním 
hospodářství od roku 1981, jako odborný lesní hospodář v 
Neveklově pak od dubna 2011, kdy vystřídal dlouholetého 
hospodáře pana Josefa Štástku. „Především je nutno dodr-
žovat tzv. lesní zákon (Zákon 289/1995Sb.), jehož účelem 
je stanovit předpoklady pro zachování lesa, péči o les a 
obnovu lesa jako národního bohatství, tvořícího nenahra-
ditelnou složku životního prostředí,“ řekl Poslušný. Pokud 
Vás zajímá přístup do lesa, pak majitel lesa neomezuje 
vstup návštěvníků, nezakazuje sběr hub, borůvek i jiných 
lesních plodů, pokud se návštěvník chová v lese jako civi-

lizovaný člověk. V lese je zakázáno používat lesní cesty, 
tím myslím vjíždět na ně motorovým vozidlem, kouřit v 
lese, rozdělávat ohně, brát do osobního vlastnictví jakou-
koli dřevní hmotu, pokud není jinak domluven s majite-
lem lesa, svévolně ničit mladé lesní porosty, ničit nebo 
jinak poškozovat lesní oplocenky, “ dodal. 

Protože lesní hospodářství zahrnuje také těžební činnost, 
je možné se na pana Poslušného obrátit  i v případě zájmu 
o palivové dříví. „Občané Města Neveklova si objednávají 
jak jehličnaté, tak listnaté, prodáváme dřevo v metrovém 

provedení, nebo na přání zá-
kazníka i na špalíky, různé dél-
ky, záleží na domluvě.  

Cena 1prm jehl.paliva prodáno 
v lese na odvozním místě  650.- 
Kč + 15% DPH Cena 1 prm 
jehl.paliva 1 m dl. 790.- Kč + 
15% DPH, cena 1 prm 
jehl.paliva na špalíky 830.- Kč 
+ 15% DPH, cena listnatého 
paliva je ve stejném provedení 
o 100.- Kč dražší.“  Telefonní 
spojení je 607 626 191. 

V době, kdy všichni chvátají a 
čas se měří na zlomky vteřin, 
zkuste se zastavit, zkuste se 

rozhlédnout kolem sebe. Za procházku jarní přírodou urči-
tě stojí i památný strom v našem katastrálním území na 
rozcestí za špýcharem, který se nazývá Dub letní (Quercus 
robur), udělejte si výšlap na Neštětickou horu nebo se 
vydejte některou ze značených turistických cest.  

Jen prosím mějte na paměti slova Cicera: „Vše, co je pod-
le přírody, je hodno úcty.“ 
 
 
Foto: Libor Fulín, Jana Mužíková 

   KULTURA   za rubriku zodpovídá Mgr. R. Chárová  

Knihovnické okénko 
 

Dne 9. 12. 2014 uplynul rok od chvíle, kdy se knihovna otevřela pro čtenářskou veřejnost v nových prostorech. Během 
tohoto období se zapsalo bezmála 80 nových čtenářů, z toho 30 dětí školou povinných a 3 senioři. V knihovně se ko-
nalo 11 různých akcí. Mezi nejoblíbenější bezpochyby patří čtení pro děti s Kamilou Sejkovou a přednášky Mgr. Mi-
chala Sejka na téma historie Neveklovska. Knihovnu navštívily děti z mateřské školy, které se k nám opět v dohledné 
době chystají.  
 
Letos již proběhlo první čtení s Kamilou Sejkovou, přednáška Mgr. Michala Sejka, občané mohli  rovněž navštívit 
přednášku o irisdiagnostice J. Bělohlavové. Na další přednášku M. Sejka vás chceme pozvat v měsíci březnu. Pro bliž-
ší informace sledujte stránky knihovny na www.neveklov.knihovna.cz. Knihovna nemá k dispozici vlastní nástěnku 
ani vitrínu, plakáty k akcím bývají vystaveny na vstupních dveřích knihovny, na nástěnce v průchodu ke zdravotnímu 
středisku, na nástěnce u pošty nebo u Koloniálu lobby. Spolu s Markétou Doušovou za YMCA pořádáme klub her (viz  
článek občanská sdružení). 

Na viděnou v naší knihovně se těší  Vaše knihovnice M. Simonidesová  
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Ohlédnutí za podzimními festivaly a jejich doprovodnými 
výstavami aneb  

Jepičí život výstavní místnosti KK 

K oběma tradičním festivalům filmovému i divadelnímu 
jsme s radostí uspořádaly v místnosti bývalého infocentra 
výstavy. Čekaly jsme na tuto místnost téměř rok. Oddalo-
vané termíny přestěhování do multifunkčního domu, 
opravy – zednické práce k odstranění plísní, vymalování, 
úklid, vyprání záclon proběhly v období největšího turis-
tického ruchu v našem městě od jara přes letní prázdniny. 
. 

Filmový festival proběhl od 19.9. do 21.9. 2014. Doplnila 
jej výstava dětských výtvarných prací žáků ZŠ J. Kubelí-
ka Neveklov paní učitelky Renaty Mošničkové a ZUŠ 
Votice paní učitelky Markéty Čiperové. Navštívilo ji v 
sobotu 20.9. 50 dětí s rodiči a zájemci z veřejnosti. Výsta-
va se velmi líbila, o čemž svědčí řada pochvalných zápisů 
v naší kronice. 

Druhou výstavu ,,Hledání ztraceného času“ o ochotnic-
kém divadle v Neveklově, která se konala od 7.11. do 
22.11. 2014 ve víkendových dnech divadelního festivalu 
shlédlo 110 dospělých a téměř 40 žáků ZŠ Neveklov. 
Přišli na ni především bývalí ochotníci a jejich vděčné 
publikum. Společně jsme zavzpomínali na bohatou histo-
rii ochotnické činnosti, o které jsou první zmínky z 80. let 
19. století. S pamětníky jsme upřesňovali jména herců z 
představení před 65 lety. Vyslechly jsme si a přečetly 
slova uznání a chvály k instalaci vzácných dokumentů, 
fotografií a dochovaných rekvizit. 

Byly jsme spokojeny, že místnost, kde probíhaly od 70. 
do 90. let minulého století různé akce, opět ožila! Svůj 
„azyl“ zde po dohodě s námi nalezla i skupina Candles, 
které jsme náš maličký prostor nabídli alespoň dočasně 
jako zkušebnu. Výstavy dětského výtvarného projevu zde 
byly zahájeny před 45 lety 9.5. 1970 k odhalení pamětní 
desky neveklovskému rodáku, klavírnímu virtuosu, Janu 
Heřmanovi. Výstava měla velký ohlas a rok nato jsme se 
rozhodli, vyučující výtvarné výchovy ZDŠ Neveklov, 
výstavu rozšířit o zahraniční práce. Napadla nás myšlenka 
setkávání dětí z různých zemí a míst naší republiky pomo-
cí obrázků v našem válkou postiženém kraji. Výstavě 
jsme dali jméno ,,Svět očima dětí“ a jako logo jsme vy-
tvořili smějící se sluníčko. Dopisovali jsme si a vyměňo-
vali výtvarné práce tři roky se školami z měst Kecel v 
Maďarsku, Varšava v Polsku, Drážďany a Lebau v 
NDR, Gettingen v NSR, Altheim v Rakousku, Klin a 
Tula v SSSR. Od roku 1974 bylo dopisování jednotli-
vých škol v našich zemích zakázáno. Půjčovali jsme si 
tedy zahraniční práce z Ústředí lidových škol umění v 
Praze a Plzni, kde byly shromažďovány tyto práce pro 
mezinárodní výstavu dětských výtvarných prací v Lidic-
ích. 

V této místnosti však probíhaly i výstavy výtvarníků 
Benešovska, Neveklova i z jiných míst. Vystavoval zde 
například i Jan Antonín Pacák – známý hudebník a he-
rec. Probíhaly tady i výstavy k výročím obce, vystěho-
vání Neveklovska, schůze organizací a spolků, besedy, 
přednášky, volby i různé kurzy a také bazary. Tato míst-
nost patřila dříve základní škole, tak jako i ostatní pro-

story celého pří-
zemí. Od 70. let, 
kdy v ní skončil 
školní klub, pat-
řila Klubovému 
zařízení obce 
Neveklov a měla 
zázemí v 1. a 2. 
patře této histo-
rické budovy 
Okresního soudu 
v Neveklově z 
období 1. repub-
liky. 

Neradovaly jsme 
se dlouho! V 
lednu tohoto 
roku se v míst-
nosti objevil i 
kulečníkový stůl. 
Naše vystavování, plánovaná výstava fotografií M. 
Kačmara, výstava dětských výtvarných prací k 45. výročí, 
nebo výstava z cyklu ,,Hledání ztraceného času“ dětské 
letní tábory a jiné, je narušeno i rekonstrukcí bývalé kni-
hovny pro klienty CSS Tloskov. Zmizelo zázemí i solidní 
prostor pro sklad i depozitář. Prostor vchodu do budovy i 
skladové místnosti ve 2. patře jsou v hanebném stavu a 
dělají ostudu opěvovanému náměstí. Tento dům i s vězni-
cí by si zasloužil celkovou rekonstrukci! Jak by se na něm 
vyjímal nápis ,,Městské muzeum!“ ,,Když jste Město, kde 
máte Městské muzeum,“ řekl mi jeden turista, když jsem 
měnila na náměstí vitrínu. Můj sen, sen radních z roku 
1941, bývalého předsedy MNV pana Miroslava Majera a 
starosty Města Neveklov pana Karla Šebka, o zřízení 
městského muzea v Neveklově je v nenávratnu!  

Lépe řečeno se ho nedočkám už ani já. Všechny prostory 
bývalé školy v ulicích Pod Radnicí, Komenského a na 
náměstí byly využity ke komerčním účelům. Naše návrhy 
se vždy odrazily v přísloví - ,,Jako když hrách na stěnu 
hází!“  

Členka kulturní komise Růžena Chárová 

Foto: J. Mužíková 
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KRÁSNÉ STAVBY NEVEKLOVSKA 
 
Tato nová rubrika Neveklovského zpravodaje by chtěla 

upozornit na staré a krásné stavby kolem nás, které třeba 

běžně míjíme, nic o nich nevíme a přijdou nám nezajíma-

vé či možná i ošklivé. Budou to drobné sakrální stavby, 

kostelíčky, domy se zajímavou historií a starými fasáda-

mi. Takovéto stavby mají své kouzlo a genia loci, i když 

jsou mnohdy omšelé či poškozené.  

Seznamme se tedy s jejich historií a s lidmi, kteří se o ně 

starají. 

 
KOSTEL SV. VÁCLAVA NA CHVOJÍNKU 

 

Čím jiným začít než touto krásnou dominantou našeho 

kraje. Kostelík stojí na návrší nad stejnojmennou vesnicí 

a nejhezčí pohled na něj je snad ze silnice směrem na 

Benešov. Pohled je to o to krásnější, že okolí kostela ne-

ruší žádné nové, moderní stavby. Jen kostel na návrší v 

pozadí s Neštětickou horou a pole, louky kolem. 

 

Mohlo by se zdát, že se jedná o „obyčejný“ venkovský 

kostelík, a však opak je pravdou. Mezi významné památ-

ky patří už díky době svého vzniku – poslední čtvrtina 13. 

století. Nad běžný rámec venkovských kostelů ho pak 

řadí i jeho vnitřní architektonické členění. Hned dva auto-

ři (Jiří Kuthan a Václav Mencl) ho řadí mezi stavby ovliv-

něné zvíkovskou hutí – tzn. stavbu, kterou zřejmě postavil 

mistr, jenž před tím působil na stavbě královského hradu 

Zvíkov.1 Tomu by nasvědčovaly shodné (zde v hrubší 

formě provedené) prvky – třeba okna v presbytáři s kruž-

bami (obrázek 1), klenební konzole (tj. jakési držáky 

stropních žeber) v podobě lidských hlav či polygonální 

konzole, které se nachází v lodi. 

 

Díky tomu, že je tu patrný tento vliv, můžeme lépe určit 

dobu vzniku kostela – zřejmě byl postaven mezi lety 1270 

až 1280.2 Později pak byla dostavěna předsíň před vstup-

ním portálem a dřevěná jehlancově zakončená vížka na 

střeše. Nad běžné kostelíky Chvojínek vyniká také tím, že 

je celý jeho vnitřek zaklenut. I původní vstupní portál 

(dnes se nachází v předsíni) je zajímavý - patří mezi nej-

starší české portály, jejichž ostění už je členěno jinak než 

pravoúhlými ústupky – zde válcovými a hruškovými pro-

fily3. Pod opadanou novodobou omítkou se místy objevi-

la psaníčková sgrafita a náznaky malovaných rámů kolem 

oken4 – kostelík tedy musel být v době renesance opravo-

ván. 

 

Kostel tu určitě nestál sám, byla tu i vladycká tvrz, která 

nejspíše stávala jihovýchodně od kostela na ostrožně, kde 

dnes stojí statek Vilímků. Ta však zmizela téměř beze 

stopy – zmíněna je jen zachovalá 12 sáhů hluboká studna, 

která ale byla z bezpečnostních důvodů v 80. letech 20. 

století zasypána.5 

 

Kostel sv. Václava na Chvojínku se tedy řadí mezi vý-

znamné památky nejen našeho regionu a ti co ho navštívi-

li, mohou potvrdit jeho krásu. Dovnitř se můžete podívat 

– v kostele se konají mše o sv. Václavu, o Vánocích a 

nově vždy 28. den v měsíci od 17:00. Každým rokem tu 

také spolek Nevenia pořádá vánoční benefiční koncert, 

jehož výdělek putuje na opravu této památky. O kostel se 

stará paní kostelnice ze Chvojínka, jinak ale spadá pod 

farnost Křečovice, na jejímž webu také najdete aktuální 

informace (http://www.farnostkrecovice.cz).  

Andrea Pitelková 

 

1 Kuthan, J.: Česká architektura v době posledních Přemyslovců, Vim-

perk, 1994, str. 153 2 tamtéž 3 tamtéž, str. 151 4 Tywoniak, J.: Historic-

ké památky okresu Benešov II., Benešov, 1989, str. 31 5 tamtéž 

       

 

 

Poděkování patří panu Liboru Fulínovi za zapůjčení foto-

grafie k tématu.  
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   OBČANSKÁ SDRUŽENÍ   za rubriku zodpovídá Mgr. A. Pitelková  

Klub her v knihovně 
 
 
YMCA Neveklov a Knihovna Neveklov společně pořádají klub 
společenských her. Už proběhl dvakrát, poprvé jsme si zahráli 
Carcassonne, podruhé pexeso a Sabotéra. Sabotér měl ohromný 
úspěch, příště si ho zahrajeme určitě znovu, můžeme i s rozšíře-
ním. Trpaslíci hledají poklady, sabotéři jim občas přeruší cestu, 
sem tam někomu zhasne lampička a rozbije se vozík...Další se-
tkání proběhne 9.3. a poté každých 14 dní. 
Markéta Doušová 
 
Hádej, kdo je sabotér? Foto: J. Mužíková 
 

YMCA Neveklov Vás zve na představení Víti Marčíka Moravské pašije, které se bude konat v pátek 20. března v 19 
hodin v Benešově, v kostele Církve českobratrské evangelické (Husova ulice, proti Gymnáziu). Vstupné dobrovolné.  

PRVNÍM SETKÁNÍM PO ZIMĚ BUDE VELIKONOČNÍ JARMARK 

Velikonoční jarmark, který pořádá spolek Nevenia, se letos uskuteční v sobotu 4. 4. od 9:00 do 11.00 na náměstí Jana 
Heřmana. Budete si moci nakoupit velikonoční a jarní dekorace, pomlázky, košíky, 
perníčky, mazance – ty již tradičně napečou paní učitelky z MŠ. 

Doprovodný program zajistí Candles, kteří nám tu zazpívají a zahrají, dále pak 
soutěž o nejhezčí vajíčko a hry pro děti s YMCA Neveklov. Soutěž o nejhezčí va-
jíčko bude probíhat opět u stánku Nevenia, kam můžete namalovaná vajíčka nosit 
od začátku jarmarku až do 10. hodiny. Pak budou moci návštěvníci jarmarku hla-
sovat o to nej… Tři výherci od nás dostanou poukázku na sladké občerstvení. 

Tak se přijďte podívat! Za spolek Nevenia Andrea Pitelková 
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NAŠE ŠKOLY       

ZŠ J. KUBELÍKA INFORMUJE 

Mateřská škola a začátek kalendářního roku 

Naši školu—stejně jako školu základní—postihly letos 
chřipkové prázdniny, a tak si děti prodloužily jarní prázd-
niny ještě o týden. My jsme při omezeném provozu o 
prázdninách dokončili další, již třetí třídní plán, který 
jsme nazvali Rok s písničkou. Podle tohoto plánu začne-
me pracovat od září tohoto roku. Mateřská škola má tak-
též nové webové stránky www.msneveklov.cz, kde mají 
rodiče k dispozici všechny dostupné informace a aktuality 
o novinkách a dění v MŠ. Tyto stránky jsou také dostupné 
přes webové stránky města, v záložce Instituce (pozn. 
red.). 

 V lednu se byli předškoláci podívat na návštěvě ke kama-
rádům z první třídy, aby viděli, co je čeká v příštím roce. 
Taktéž byla uspořádána beseda pro rodiče s pracovnicí 
pedagogicko-psychologické poradny, kde se probíralo 
téma „Školní zralost, odklady a jiné.“ Od pololetí pokra-
čujeme v projektu Malí šikulové. Děti z druhé třídy si v 

rámci tohoto projektu vyrobily vlastní lavičku na sezení v 
šatně a měly z toho obrovskou radost.  

Dále srdečně zveme všechny rodiče a děti na náš tradiční 
dětský karneval, který se uskuteční: 15.3.2015 od 14.00 
hodin v místní neveklovské sokolovně. 

A na závěr asi nejdůležitější informace k zápisu do MŠ: 

Rodiče, kteří chtějí zapsat své děti do MŠ Neveklov od 
1.9.2015,si musí během března vyzvednout EVIDENČNÍ 
LIST v ředitelně MŠ. Tento list přinesou vyplněný a po-
tvrzený dětským lékařem (dítě musí výt řádně očkováno) 
k zápisu, který se uskuteční během dubna. Pokud rodiče 
nepřinesou potvrzený tento EVIDENČNÍ LIST, nebude 
dítě vůbec zapsáno do MŠ Neveklov. 

Eva Břicháčková, ředitelka mateřské školy 

Ohlédnutí za 1. pololetím školního roku 2014/2015 

V letošním školním roce nastoupilo na naši školu 303 dětí. Otevřeli jsme celkem 15 tříd a přivítali 40 nových žáků – 
prvňáčků. Navíc si děti mohly vybrat z nabídky 30 zájmových kroužků. 

Vylepšením prošla budova školy. Jedná se zejména o rekonstrukci kotelny a zvýšení zabezpečení školy, kdy přibyl 
kamerový systém i ke vchodu 1. stupně. 

Od 1. září proběhlo velké množství zajímavých školních akcí. Tradiční jsou sportovní kurzy - lyžařský výchovně-
vzdělávací kurz a výuka plavání pro žáky 2. a 3. tříd, divadelní představení v rámci Klubu mladého diváka či velmi 
úspěšná Vánoční akademie. Stejně jako v minulém školním roce jsme se i letos zapojili do projektů Ovoce do škol, 
Školní mléko a Recyklohraní. 

Dále se konaly kulturní a vzdělávací pořady, projekty a sportovní soutěže. Z nejúspěšnějších je třeba jmenovat vítěz-
ství družstva dívek, které se, pod vedením manželů Šmejkalových, staly přebornicemi okresu ve florbale, v krajském 
kole pak obsadily krásné třetí místo. Výborných výsledků tradičně dosahuje i družstvo gymnastického kroužku, který 
vede p.uč. R. Mošničková. Vždyť František Ngo /6.B/ se stal v r. 2014 mistrem republiky ve sportovní gymnastice. 

Doufáme, že druhé pololetí tohoto školního roku bude také úspěšné a pestré, prosycené nejen povinnostmi, ale i růz-
nými aktivitami a výlety. 

Návštěva dětí z Mateřské školky 

Ve čtvrtek 22. ledna navštívily naši školu děti z neveklov-

ské Mateřské školy. Zavítaly do prvních tříd, kde strávily 

se svými staršími kamarády jednu vyučovací hodinu.  

Seznámily se nejen s prostředím školy, ale i se samotnou 

výukou. Aktivně se zapojily do vyučování - zkoušely 

počítat, zazpívaly si a poslechly si básničky. Jsme rádi, že 

se jim ve škole líbilo a budeme se na ně příští rok těšit! 
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Zápis dětí do 1. třídy 

Zápis dětí do 1. tříd proběhl ve středu 4. února v budově 
základní školy. K zápisu se dostavilo celkem 55 dětí, u 6 z 
nich se řeší odklad školní docházky. Příští školní rok tak 
budou dvě první třídy. Na přípravě zápisu se podílelo 12 
učitelů. Svou pomocí přispělo i 11 žáků 2. stupně školy, 
kteří se jako průvodci starali o budoucí prvňáčky a jejich 
rodiče.  

U dětí byly zjišťovány obecné znalosti a všestranné schop-
nosti, například znalost barev, vedení ruky, představa o 
číslech či verbální projev. Každé dítě obdrželo malý dárek 
a budoucí žáčci i stužku „Jsem školák.“ Přejeme přijatým 
dětem mnoho úspěchů a příjemných zážitků v jejich prvním 
školním roce. 

Helpíkův pohár 

V pondělí 19.01.2015 se konala pro žáky pátých tříd sou-
těž Helpíkův pohár. Jde o zdravotně – výchovnou soutěž, 
při které se naučí dovednosti, které jim umožní jednodu-
chými postupy přispět k záchraně lidského života. Vel-
kým kladem této soutěže je, že dětem odbornou tématiku 
přednášejí profesionální záchranáři, kteří dětem předávají 
své dovednosti získané při své práci. 

Školní kolo trvalo skoro tři vyučovací hodiny. Lektor-
ka  seznámila žáky se základy první pomoci. Naučili se 
zastavit tepenné krvácení pomocí tlakového obvazu i po-
mocí škrtidla. Dozvěděli se jak na zlomeniny, spáleniny, 
odstranění překážky v dýchacích cestách. Co dělat, pokud 
zůstane v ráně nějaké těleso. Vyzkoušeli si zotavovací 

polohu, protišokovou polo-
hu. Na resuscitačním mo-
delu trénovali nepřímou 
srdeční masáž, záklon hla-
vy. Nyní už znají tísňová 
čísla a umí přivolat rych-
lou záchrannou službu. 

Na závěr psali žáci ve dvo-
jicích test. Nejlepší dvojice 
může postoupit do okresní-
ho kola, které se bude ko-
nat na jaře. A vítězové: 
Josef Doležal a Martin 
Surynek. Stejný počet bo-
dů měla i dvojice Marek 
Mošnička a Matěj Mika, 
ale byli pomalejší. 
 

Lyžařský výchovně-vzdělávací kurz v Krkonoších 
 
V týdnu od 11.1 do 17.1. se uskutečnil lyžařský výcvik 
žáků 7. tříd. Tradičně se konal v Krkonoších. Příjemné 
zázemí dětem poskytl hotel Javor v Dolní Malé Úpě. Sně-
hové podmínky byly letos velmi dobré, tak se 40 dětí v 
doprovodu p. uč. Šaffkové a p.uč. Mošničkové a pod ve-
dením lyžařských instruktorů mohlo bez problémů věno-
vat zimním radovánkám. Kromě lyžování plnily i další 
aktivity a úkoly, měly čas na odpočinek i zábavu. Ve ve-
selé atmosféře proběhl celý zájezd a děti si odnesly spous-
tu zážitků. 
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Florbalistky ze ZŠ zabodovaly v krajském kole 

(api) Dívčí florbalové družstvo ze ZŠ Jana Kubelíka v 
prosinci loňského roku bojovalo o postup do celorepubli-
kového kola. K tomuto velikému úspěchu jim chyběl jen 
krůček – stačilo poslední zápas remizovat, což se však 
dívkám nepovedlo, zápas prohrály. Celkově ale skončily 
na krásném třetím místě a přivezly do Neveklova pohár a 
bronzové medaile. Tým hrál ve složení: Natálie Novot-
ná, Verča Voříšková, Ivča Findová, Míša Hašková, Míša 
Bindlová, Nikola Chlumská, Míša Adamová, Anička 
Dalibabová, Míša Rákosníková, Tereza Klausová a Do-
minika Maříková. Vedl je pan Miroslav Šmejkal. Třech 
členek týmu – Míši Bindlové, Míši Haškové a Aničky 
Dalibabové (na fotografii) - jsme se zeptali na dojmy z 
turnaje. 

Kde se turnaj hrál?  A.D. : „V Kutné Hoře.“ 

Kdo byl asi nejtěžším soupeřem? M.B., M.H.: „Dolní Bouzov, tam hrály všechny holky z týmu florbal závodně.“ 

A od vás někdo závodně hraje? M.B. „Jen tři - já, Míša Hašková a Míša Rákosníková.“ 

Kde tedy závodně působíte? M.H. „V Benešově. Hrajeme za starší žákyně.“ 

Kdo dal v turnaji nejvíc gólů? M.H., A. D.: „Míša Bindlová. Nastřílela jich 9.“ 

Proč jste daly zrovna na florbal? Kdo vás k němu přivedl? 

A.D.: „Baví mě to.“ 

M.H.: „ Mě k tomu přivedla ségra. Chtěla jsem to jít zkusit jinam, tak teď hraju v Benešově za starší žákyně.“ 

M.B.: „ Já jsem florbal nejdřív viděla v televizi, líbil se mi. Tak jsem ho zkusila hrát nejdřív v Neveklově a pak jsem 
se přes Míšu Haškovou dostala taky do Benešova.“ 

No a jak vás ve škole s bronzovými medailemi uvítali? 

M.B.: „ Dostaly jsme pohár, medaile a diplomy.“ 

M.H.: „ A taky jsme měli volnou hodinu, kdy nás pozvali do cvičného bytu, kde jsme dostaly dort a další občerstve-
ní.“ 

Dozvěděli jsme se, že dokonce máte jít hrát vyšší ligu? Kam? M.H.: „ Jen já a Míša Bindlová.“ 

M.B.: „Chtějí nás do Slávie.“ 

A půjdete? M.B.: „ Já asi ano. Zkusím to.“ M.H.: „Já ne, nestíhala bych to dojíždění.“ 

Děkuji za rozhovor. A ať se vám daří a děkujeme za reprezentaci školy i našeho města. 

Ve čtvrtek 29.1.2015 bylo ukončeno 1. pololetí školního 
roku. Děti dostaly hodnocení své práce formou výpisu z 
vysvědčení.  Foto: webové stránky školy 
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OBCHODNÍ AKADEMIE NEVEKLOV       

Neveklovská obchodní akademie hostila studenty                      
z Rakouska a Portugalska 

Umí pozdravit česky? Chutná jim svíčková s knedlíkem? Co 
dělají ve volném čase? Odpovědi na podobné otázky hledali 
studenti Obchodní akademie Neveklov během tohoto týdne, 
kdy v rámci mezinárodního vzdělávacího projektu Comenius 
hostili zahraniční partnery z Rakouska a Portugalska. Dověděli 
se ale ještě mnohem víc – třeba o možnostech podnikání v da-
ných zemích. 

„Jedná se o vzdělávací multilaterální projekt, do kterého jsou 
zapojeny povětšinou střední odborné školy z osmi evropských 
států. Jeho součástí jsou tripartitní výměny studentů, při nichž 
se nebavíme jen o kultuře v dané zemi, ale také hodně o obcho-
du nebo možnostech podnikání,“ řekla manažerka projektu Jana 
Mužíková. 

Z Rakouska přijela se svými studenty učitelka Silvia Neumayer. 
„Podobné výměny jsou hodně důležité. V naší škole se učí i 
čeština a myslím si, že jako každý jiný jazyk se nejlépe naučí v 
zahraničí. Jsme sousedi, je proto důležité, aby Rakušané znali 
své sousedy, vždyť máme společnou historii a kulturu. Myslím 
si, že Češi vědí mnohem víc o Rakousku než Rakušané o Čes-
ku. Doufám, že se to změní,“ řekla Silvia plynnou češtinou. 

Co všechno si zapamatovali z krátké lekce „češtiny pro přežití“, 
kterou po příjezdu do Neveklova absolvovali, si studenti mohli vyzkoušet v Benešově. Ve zdejším informačním cen-
tru si mimo jiné museli česky říct o mapu města. Navštívili také společnost Posázaví o.p.s., kde se zajímali o projekty 
podporující cestovní ruch a malé podnikání, nebo Pivovar Ferdinand. 

Jediným komunikačním jazykem týdenní stáže ale byla angličti-
na. Ocenili to i čeští studenti. „Musím přemýšlet v angličtině, 
anglicky se bavím i doma s rodiči, a když něco chci, musím to 
říct anglicky,“ řekl Ondřej Stibor. O starostech se prý se zahra-
ničními kamarády nebaví. „Podřizujeme se jejich přání, aby si 
to užili. Snažíme se jim ukázat, co je zajímá. Chtěli ochutnat 
české jídlo, líbí se jim úžasné staré budovy v Praze,“ dodal. 

Obchodní akademie Neveklov se v rámci grantu Partnerství 
škol Comenius spolu s dalšími sedmi středními školami z Chor-
vatska, Itálie, Norska, Portugalska, Rakouska, Španělska a 
Švédska zapojila do projektu nazvaného Off We Go. V průběhu 
let 2013–2015 mezi sebou realizují tripartitní výměny studentů. 
Loni neveklovská škola uskutečnila vzájemné výměny s partne-
ry z Norska a Španělska, letos byli její studenti v Rakousku a 
Itálii.    Jaroslava Tůmová, Posázaví 
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  Z VAŠICH PŘÍSPĚVKŮ       

Co to znamená “být dobrovolníkem”? 

Nejprve si řekněme, kdo je dobrovolník. Je to někdo, kdo 

je ochotný věnovat svůj čas a síly ve prospěch jiného člo-

věka nebo organizace bez nároku na finanční odměnu. 

Dobrovolník ale není jakási levná pracovní síla, která 

vykonává činnosti, do kterých se nikomu jinému nechce. 

Dobrovolník je někdo, kdo může a chce věnovat třeba i 

jen jednu hodinu týdně ve pro-

spěch dobré věci. Neočekává za 

svoji práci finanční odměnu. Dě-

lá ji naprosto nezištně a zdarma. 

Dobrovolníky bývají například 

maminky na mateřské dovolené, 

osoby, které jsou momentálně 

bez práce, nebo vitální důchodci. 

Ale také plně zaměstnaní lidé, 

kteří pomáhají ve svém volném 

čase. 

Mezi dobrovolníky patří například členové Sboru dobro-

volných hasičů. Jiní dobrovolníci se uplatňují ve sportov-

ních oddílech pro mládež, v obcích a v různých nezisko-

vých organizacích a také ve zdravotnických zařízeních. Ti 

posledně jmenovaní se stávají jakýmisi specialisty na lid-

ský kontakt. To proto, že dobrovolníci ve zdravotnictví 

nevykonávají žádné zdravotní či ošetřovatelské úkony. 

Naopak, dělají ty činnosti, na které zdravotní personál i 

při nejlepší vůli nemá dostatek času. 

V benešovské nemocnici působí dobrovolníci na oddělení 

Lůžek ošetřovatelské péče, kde tráví čas s pacienty poví-

dáním, nasloucháním, a nebo třeba jen prostým držením 

za ruku. Hrají s pacienty karty, šachy a jiné hry, luští kří-

žovky, předčítají z knih a diskutují nad novinkami z tisku. 

Také mohou doprovázet pacienty při procházce do parku 

a nebo do nemocničního bufetu, kam by se samotní paci-

enti neodvážili. 

Paní Jaroslava S. je pětasedmdesátiletá důchodkyně z 

Benešova a více než dvanáct let dochází do nemocnice 

jako dobrovolnice. Sama kdysi prošla těžkým životním 

obdobím, kdy se jí dostalo nezištné 

pomoci od téměř neznámých lidí. 

Její dobrovolnická činnost je pro ni 

způsobem, jak tuto pomoc vracet. 

Paní Marie o svém působení v ne-

mocnici vypráví s přirozenou leh-

kostí, jakoby to bylo něco samozřej-

mého, co přece dělá každý. Necítí se 

být výjimečná. Vědomí, že pomáhá 

jiným, ji posiluje, naplňuje a moti-

vuje k další práci. Uvědomuje si, jak jsou její návštěvy 

pro pacienty blahodárné. Marie je jedna ze tří obětavých 

dobrovolníků, kteří na toto oddělení pravidelně docházejí. 

Tři dobrovolníci na šedesát pacientů je ale přece jen málo. 

Hledáme nové dobrovolníky, kteří budou dělat společnost 

pacientům Nemocnice Rudolfa a Stefanie v Benešově, 

nebo klientům Hospice Dobrého Pastýře v Čerčanech. 

Zájemcům zdarma nabízíme speciální zaškolení, pojištění 

a odborné vedení. Člověk by měl celý život objevovat 

nové obzory a dobrovolnická činnost přináší velkou a 

trvalou radost do života. Nevěříte? Zkuste to a přesvědčte 

se sami. Pro podrobnější informace kontaktujte koordiná-

torku dobrovolníků na telefonním čísle 731 604 103.    

Lucie Bimková, TŘI, o.p.s 

Sbíráme  plastová víčka pro kamaráda Toníka Paura 

 

DDM Benešov a Školní jídelna Jiráskova Benešov zahajují sbírku plastových víček pro kamaráda Toníka, který one-

mocněl vážnou nemocí (leukémií). Tato plastová víčka vykoupí následně firma EKO trade plus a získané prostředky 

budou použity na částečnou finanční úhradu spojenou s náročnou léčbou.  

 

Kontakt: DDM Benešov, email: info@ddmbenesov.cz, mobil 603 462 352. V Neveklově je možné víčka odevzdávat 

v obchodu paní Javůrkové na náměstí J. Heřmana. 
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Bojím se vandalů a nepořádku 
 
Jako předsedkyně kulturní komise jsem první březnové 
pondělí na pracovním zastupitelstvu představila všem 
zúčastněným nabídku tří firem, které se zabývají výstav-
bou dětských hřišť a sportovišť. U výběru potenciálních 
dodavatelů jsme kladli důraz zejména na stabilitu a zku-
šenosti firmy, množství realizací, reference, použití pří-
rodních materiálů a jejich trvanlivost, certifikace a samo-
zřejmě cenu a estetičnost navrhované realizace. 
 
Vybrali jsme, myslím dobře, zastupitelstvo podpořilo náš 
návrh. Ale. Když něco děláte, vždy se najde ale. U mne 
osobně má ALE podobu  nepořádku a poškození pomalu 
„vymodlené“ části parku, na kterou čekám již devátým 
rokem.  
 
        
        Foto: Horší už to nebude….neutěšená situace v parku (Jmu) 
 
Chtěla bych poděkovat všem, kteří předem slíbili pomoc s pravidelným úklidem prostranství (Dobrovolně a nezišt-
ně). Chtěla bych poděkovat všem, kteří nebudou jen tak odhazovat papírky, dětské pleny a kdo ví jaký nepořádek 
jinam, než do určených nádob, případně si nepořádek odnesou domů a tam zlikvidují (za dobu čištění parku máme 
své zkušenosti). Věřím, že pejskaři na tomto zrekonstruovaném místě zvednou výkal svého miláčka a odnesou ho 
tam, kde po něm neujede někdo jiný dále než po nové skluzavce. 
 
Doufám, že stavba odolá různým vandalům, kteří budou chtít otestovat její pevnost, případně si něco odnést nebo 
„vylepšit“. Hřiště má sloužit veřejnosti a ta na něj musí zpětně dohlížet a chránit si ho. Pokud to dopadne špatně, vy-
hrají škarohlídi, kteří mi tvrdili, že bez stálého dohledu tam hřiště nevydrží ani měsíc.  Jsem založením umírněná 
optimistka, věřím v neveklovskou komunitu, která si dokáže pěkné, a srdci milé věci ohlídat.  
 
Patříte do ní i vy. Konečně budeme mít  společné místo určené k setkávání generací, místo na piknik, na turnaj v pé-
tanque, volejbalu nebo v obíhačce.  Tak pomozte, buďte aktivní a pečujte spolu s námi o společné prostranství. Když 
to dokážeme, můžeme se pustit do další „zvelebovací“ akce. 
           Jana Mužíková, zastupitelka města 

Letní provoz Školičky Myšky 

1.7.2015 zahajujeme letní provoz, který potrvá až do konce měsíce srpna. Během této doby nabízí-

me hlídání dětí ve věku od 2 do 8 let. Protože máme omezenou kapacitu, je potřeba přihlásit vaše 

děti na konkrétní termíny s předstihem, nejpozději však do konce měsíce května. Ceník letní ško-

ličky najdete na webu www.skolicka-myska.cz. 

  INZERCE         

PRODEJ DŘEVĚNÝCH BRIKET Z TVRDÉHO DŘEVA 

Typ RUF 6 x 9 x 15 cm 

Vysoká výhřevnost, příznivá cena! 

Balení 10kg, paleta 

Vojkov—budova špejcharu: tel.:604 250 944, 603 837 146 

BRIKETY CELOROČNĚ SKLADEM  
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JARNÍ FOTBALOVÁ SOUTĚŽ 2015 JE TADY 
 

Všem fanouškům předkládáme kompletní přehled zápasů fotbalistů TJ Sokol Neveklov.  
Přijďte podpořit svůj tým! Za zpracování děkujeme slečně Berkové. 

 
 
Kolo   Datum Čas  Zápas 
14. SO 21.03. 15:00 Chocerady A - Neveklov A 
15. SO 28.03. 15:00 Jírovice - Neveklov A 
16. SO 04.04. 16:30 Neveklov A - Jankov A 
14. NE 05.04. 14:00 Sokol Přestavlky B - Neveklov B 
10. SO 04.04. 11:00 ml.žáci - Pecerady 
12. SO 04.04. 09:30 st.přípravka - Bystřice 
17. NE 12.04. 15:00 Struhařov A - Neveklov A 
15. SO 11.04. 16:30 Neveklov B - Soběhrdy B 
11. SO 11.04. 14:00 Křečovice - ml.žáci 
13. NE 12.04. 10:15 Struhařov - st.přípravka 
18. SO 18.04. 17:00 Neveklov A - Maršovice A 
16. SO 18.04. 17:00 Ostředek - Neveklov B 
12. SO 18.04. 11:00 ml.žáci - Václavice 
14. SO 18.04. 09:30 st.přípravka - Maršovice 
19. NE 26.04. 17:00 Pravonín A - Neveklov A 
17. SO 25.04. 17:00 Neveklov B - Drachkov 
13. ml.žáci volno    
15. hlášenka   Nespeky - st.přípravka 
20. SO 02.05. 17:00 Neveklov A - Vrch. Janovice A 
18. SO 02.05. 16:00 Jablonná - Neveklov B 
14. SO 02.05. 11:00 ml.žáci - Týnec 
16. SO 02.05. 09:30 st.přípravka - Poříčí B 
21. NE 10.05. 17:00 Křivsoudov A - Neveklov A 
19. SO 09.05. 17:00 Neveklov B - Poříčí B 
8. SO 09.05. 15:00 Pyšely - ml.žáci 
17. NE 10.05. 09:30 Ostředek - st.přípravka 
22. SO 16.05. 17:00 Neveklov A - Sokol Přestavlky A 
20. NE 17.05. 17:00 Bystřice B - Neveklov B 
9. SO 16.05. 11:00 Soběhrdy - ml.žáci 
18. SO 16.05. 09:30 st.přípravka - Krhanice 
23. SO 23.05. 17:00 Dolní Kralovice A - Neveklov A 
21. SO 23.05. 17:00 Neveklov B - Čerčany 
10. NE 24.05. 10:15 Lešany - st.přípravka 
24. SO 30.05. 17:00 Neveklov A - Popovice A 
22. SO 30.05. 17:00 Pecerady - Neveklov B 
11. SO 30.05. 09:30 Soběhrdy - st.přípravka 
25. NE 07.06. 17:00 Mezno A - Neveklov A 
12. SO 06.06. 17:00 Neveklov B - Bukovany 
26. SO 13.06. 17:00 Neveklov A - SK Načeradec 
13. SO 13.06. 17:00 Neveklov B - Úročnice B 


